Charlie Chaplin
 
Sir Charles Spencer "Charlie" Chaplin, (16 April 1889 – 25 December 1977) was an English comic actor, film director and composer best known for his work during the silent film era. 
At the time of his birth, Chaplin's parents were both entertainers in the music hall tradition: Hannah, had a brief and unsuccessful career under the stage name Lily Harley, while Charles Sr.,worked as a popular singer. 
Chaplin's first stage appearance came at five years old, when he took over from his mother one night in Aldershot.The young boy confidently entertained the crowd, and received laughter and applause.Chaplin became a member of “The Eight Lancashire Lads clog dancing troupe. He began his professional career in this way, as the group toured English music halls from 1899 to 1902. Chaplin worked hard and the act was popular with audiences, but dancing did not satisfy the child and he dreamt of forming a comedy act. 
By 1908, Chaplin had become a star of Fred Karno's prestigious comedy company. The young comedian headed the show and impressed American reviewers, being described as "one of the best pantomime artists ever seen here." 
“Making a Living” marked his film debut,1914. 
During the course of 1915, Chaplin became a cultural phenomenon. Shops were stocked with Chaplin merchandise, he was featured in cartoons and comic strips, and several songs were written about the star. 
First National
 
“A Dog's Life”, released April 1918, was the first film under the new contract.It was cinema's first total work of art.The film showed the character becoming more fragile and melancholy. 
“The Kid” 
It was his longest picture to date. It was the first film to combine comedy and drama. It had been screened in over 50 countries. 
Independence In 1919 Chaplin together with Mary Pickford, Douglas Fairbanks and David Llewelyn Wark Griffith founded an American film studio “United Artists ”.All films shot on this studio were full-length.The first was “A woman of Paris”, a romantic drama about ill-fated lovers. Silent films brought fame to Chaplin.In 1927 appeared sound films.The first Chaplin’s sound film was “The Great Dictator ”, it was released in 1940.It was the last film, where the image of Charlie-tramp was used.The film received five Academy Award nominations, including Best Picture, Best Original Screenplay and Best Actor. In 952 Chaplin created the film “Limelight”.It’s a story about the fate of a creative person and about the art in general. He moved to Switzerland in 1953.He composed music for his silent films and wired the film “The Gold Rush ”.He was awarded the International Peace Prize by the Communist World Peace Council in 1954. In his film “A King in New York” Chaplin himself played the leading part. In 1964 Chaplin published his memoirs, which were the basis of bibliographic feature film “Chaplin ”.His final completed film, “A Countess from Hong Kong” (1967), based on a script he had written for Paulette Goddard in the 1930s. The main parts were played by Marlon Brando and Sophia Loren. In 1972 he received a lifetime achievement award from the Lincoln Center Film Society and an Academy Honorary Award for "the incalculable effect he has had in making motion pictures the art form of this century". In 1953 he received the Academy Award for Best Original Score for Limelight, the only competitive Academy Award he won during his career. In 1975 Queen Elizabeth II made him a Knight Commander of the British Empire. Chaplin died in his sleep from the complications of a stroke in the early morning of 25 December 1977 at his home in Switzerland. The monument in his memory was set on the lakeside of Geneva. Several memorials have been dedicated to Chaplin. In London, a statue of him as the Tramp was unveiled in Leicester Square. The Swiss town of Vevey, named a park in his honour.


Сэр Чарльз Спенсер "Чарли" Чаплин, (16 апреля 1889 – 25 декабря 1977) - английский комический актер, режиссер и композитор, наиболее известный за свою работу в эпоху немого кино. 
В момент его рождения, родители Чаплина были оба конферансье в мюзик-холл традиция: Ханна, была краткая и неудачная карьера под сценическим псевдонимом Лили Харли, в то время как Чарльз-старший,работал в качестве популярного певца. 
Чаплина первое выступление на сцене пришли в пять лет, когда он перенял от своей матери одну ночь в Олдершоте.Молодой парень уверенно развлекали толпу, и получил смех и аплодисменты.Чаплин стал членом “восемь Ланкаширских парней забивают Танцевальная труппа. Он начал свою профессиональную карьеру таким образом, как группа гастролировала английский мюзик-холлов с 1899 по 1902 год. Чаплин работал и этот закон был популярность у слушателей, но танцы не удовлетворяют ребенка и он мечтал формируя акт комедии. К 1908 году Чаплин стал звездой комедии Фреда Карно престижной компании. Молодой комик направился шоу и поразили американских рецензентов, будучи описан как "один из лучших артистов пантомимы когда-либо видел здесь." 
“Зарабатывать на жизнь”, отметил свой дебют в кино,1914. 
В ходе 1915 года Чаплин стал культурным феноменом. Магазины были снабжены Чаплин товар, он был показан в мультфильмах и комиксах, и несколько песен были написаны о звезде. 
Первый Национальный. Жизнь собаки”, вышедший в апреле 1918 года, был первый фильм по новому контракту.Это кино прежде всего произведение искусства.Фильм показал характер становится более хрупким и меланхолии. 
“Малыш” 
Это была его самая длинная картина на сегодняшний день. Это был первый фильм, совместить комедию и драму. Он был показан в более чем 50 странах.
Независимость в 1919 году Чаплин вместе с Мэри Пикфорд, Дуглас Фэрбенкс и Дэвид Уорк Гриффит Ллуэлин основал американский фильм студии “Юнайтед артистс ”.Всех фильмов, снятых на этой студии были полнометражные.Первой была “женщина в Париже”, романтическая драма о злосчастных влюбленных. Немые фильмы принесли известность Чаплина.В 1927 году появилось звуковое кино.Первый звуковой фильм Чаплина стал “Великий диктатор ”, он был выпущен в 1940 году.Это был последний фильм, где образ Чарли-бродяги был использован.Фильм получил пять номинаций на премию Оскар, включая Лучший фильм, лучший оригинальный сценарий и лучшую мужскую роль. В 952 Чаплин снял фильм “огни рампы”.Это рассказ о судьбе творческого человека и о искусстве в целом. Он переехал в Швейцарию в 1953 году.Он сочинял музыку для своих немых фильмов и проводной фильм “Золотая лихорадка ”.Он был удостоен международной премии мира коммунистическим Всемирного Совета мира в 1954 году. В своем фильме “король в Нью-Йорке” Чаплин сам сыграл главную роль. В 1964 году Чаплин опубликовал свои мемуары, которые легли в основу библиографического художественного фильма “Чаплин ”.Его окончательного завершения фильма, «Графиня из Гонконга” (1967), основанный на сценарии, который он написал для Полетт Годдар в 1930-е годы. На главные роли в которой сыграли Марлон Брандо и Софи Лорен. В 1972 году он получил награду за жизненные достижения от кинематографического общества Линкольн-Центра и Академии Почетный диплом за "неисчислимые эффект он создавал кинофильмы, искусство этого века". В 1953 году он получил премию Американской киноакадемии за лучший оригинальный счет для всеобщего внимания, единственным конкурентным Оскар " он выиграл за свою карьеру. В 1975 году королева Елизавета II сделала его рыцарем-командором Британской империи. Чаплин умер во сне от осложнений инсульта ранним утром 25 декабря 1977 года в своем доме в Швейцарии. Памятник в его память была установлена на берегу озера Женевы. Несколько памятников были посвящены Чаплин. В Лондоне, статуя его, как Бродяга был открыт в Лестер-сквер. В швейцарском городке Веве, назвать парк в его честь.


























[bookmark: _GoBack]Charles Spencer Chaplin
With shoes and trousers too big for him, and jacket too tight, moustache, bowler hat and walking cane the famous tramp portrayed by Charlie Chaplin as the little man suffering all unfair things of life. He produced a figure that would be immortal in film history. Charlie Chaplin was born in London as the son of a poor variety artist and appeared on the stage when was a child. During a tour of the USA in 1913 he was offered an engagement by the Keystone film company. His role in the film "The Tramp" made him world-famous during the 1920s. He also played in such films as "The Child" and "The Gold Rush" produced by United Artists, a film company he founded in 1919 together with Mary Pickford and others. Chaplin continued his work when the "talkies" appeared and produced such film as "Modern Times" and his masterpiece "The Great Dictator". After the Second World War he settled down in Switzerland. He died in 1977. Although he became famous in the USA he remained a British citizen all his life.
Чарльз Спенсер Чаплин
С туфли и брюки слишком большой для него, и куртка слишком плотно, усы, котелок и трость знаменитого бродягу изображал Чарли Чаплина как маленький человечек страдает все несправедливые вещи в жизни. Он создал рисунок, что бы быть бессмертным в истории кино. Чарли Чаплин родился в Лондоне, сын бедного эстрадный артист и появился на сцене, когда была ребенком. Во время гастролей в США в 1913 году ему предложили ангажемент в keystone кинокомпании. Его роль в фильме "Бродяга" сделал его всемирно известного в 1920-е годы. Он также сыграл в таких фильмах, как "ребенок" и "Золотой лихорадки" производства "Юнайтед артистс", фильм компании, которую он основал в 1919 году вместе с Мэри Пикфорд и другие. Чаплин продолжал работать, когда "переговорные устройства" появились такие фильм как "новое время" и его шедевр "Великий диктатор". После Второй Мировой Войны поселился в Швейцарии. Он умер в 1977 году. Хотя он прославился в США он оставался гражданином Великобритании всю свою жизнь.
